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Як цывілізацыя нішчыць 
прыроду, 

так хамы – грамадства
Уладзімір Рубанаў

ГАНДАЛЬ

http://haradok.info
**************

**************

стала размяшчацца 
на партале

https://kamunikat.org/
hasciniec.html, 

дзе ёсць яе архіў
за ўсё папярэднія гады

ЗДАРЭННЕ

Гандлёвае забеспячэнне 
жыхароў мікрараёна Гагарына 
апошнія гады было далёка ад 
сучасных стандартаў. Крамы ў 
Гарадку адкрывалі  ў цэнтры: 
“Ганна”, “Хіт”, “Капеечка”, 
адкрывалі на Вакзальнай 
і Талкачова “Еўраопт”, на 
Камсамольскай “Санта”, на 
Баграмяна – “Светлафор”, 
на Галіцкага – “Мяскавіт” 
і “Прадукты”. І толькі на 
Гагарына ўсе апошнія 20 гадоў 
дзейнічаў “Універсам” у стылі 
райспажыўсаюза.

Нарэшце частку былой 
крамы Гарадоцкага  
райспажыўсаюза, які адыйшоў 
да Лепельскага РСС, набыў  па 
чутках мінскі прадпрымальнік. 
Структура “Дабраном” ўзяла 
гэта  памяшканне, дзе былі 
“Будматэрыялы”,  ў арэнду. І 
праца пачалася. 

З 9 лістапада тры будаўніка, 
два электрыка і сантэхнік з 
будаўнічага аддзела сеткі 

“Дабраном” падрыхтавалі 
памяшканне крамы да 
сучаснага выгляду з агульнай 
плошчай больш 500 кв. метраў: 
склада і гандлёвай залы. На 
вуліцы з боку дзіцячага сада 
падрыхтавалі месца для 
тары, для  смецця, устанавілі 
кандыцыянеры і г.д.. 

З гэтага аўторка калектыў 
крамы “Капеечка” на Гагарына 
пачаў атрымліваць тавар і далей 
рыхтаваць краму да адкрыцця.  
“Дабраном” “Капеечка” 
запрашаў на працу новы 
штат гандляроў, прапануючы 
заробкі: загадчыкаў аддзелаў – 
930 руб., старшых касіраў – 850 
руб, канралёраў-касіраў – 750-
800 руб, грузчыка – 750 руб.  да 
вылічэння падаткаў. 

Нагадаем, што ў  2009 годзе 
найбуйнейшы прадуктовы 
рытэйл у краіне адкрыў свае 
першыя магазіны. Жыхары 
больш за 120 населеных пунктаў 
зараз карыстаюцца магазінам 

Жыхары мікрараёна Гагарына нарэшце атрымаюць 
магчымасць набываць тавары ў сучасным 
дыскаўнтары “Капеечка”  ад гандлёвай сеткі 
“Дабраном”. Будаўнікі завяршылі сваю працу па 
абсталяванню другой частцы “Універсама” пад 
сучасную краму.ф

АДКРЫЕЦЦА ДЫСКАЎНТЭР 
“КАПЕЕЧКА”

"Дабронам" і "Капеечка". У 
2018 годзе крама “Капеечка” 
з’явілася ў цэнтры Гарадка па 
вуліцы Пралетарскай, каля 
ГДК у былым памяшканні кафэ 
“Шайба”.  

Дырэкцыя заяўляе: “Мы 
працуем для таго, каб кожная 
беларуская сям'я і госці 
Рэспублікі з камфортам і 
выгадай набывалі любімыя 
беларускія прадукты і ўсё 
неабходнае для жыцця па 
выгадных коштах. Мы будзем і 
надалей развівацца для нашых 
пакупнікоў, укараняючы 
сучасныя тэхналогіі на ўсіх 
этапах. Чакаем Вас у сям'і 
крам "Дабраном" і "Капеечка".” 
Часам за тыдзень па краіне 
адкрываецца да васьмі крамаў 
“Капеечка”!

Сетка праводзіць 
разнастайныйныя Акцыі. 
Чарговая “Чорная пятніца” 
будзе 16-18 снежня.

Па словах кампетэнтных 
людзей адкрыццё “Капеечкі” 
на Гагарына адбудзецца 21 
снежня.

З чым і віншуем жыхароў 
Гарадка і найперш мікрараёна 
Гагарына!

Л. Антонаў

Пад час абласных «Дажынак-2014» 
цэнтр Гарадка быў значна 
адрамантаваны і дабраўпарадкаваны. 
Дабраўпарадкавалі і вуліцу Савецкую. 
На гэтай вуліцы, праз якую ідуць 
масавыя шэсці пад час святаў, 
усталявалі сучасныя ліхтары рознай 
вышыні і рознай колькасці. Тады 
устанавілі на вуліцы аж 124 ліхтара 
групамі па два і чатыры, а таксама і 
адзінкавыя ліхтары.

Цяпер зімой найбольш бачна 
становішча з асвятленнем на Савецкай. 
Асабліва гэта датычыцца іх дзейнасці 
пад час святочнага шэсця Дзедаў 
Марозаў і Снягурак, якое традыцыйна 
праходзіць перад днём вызвалення 
Гарадка.

Толькі зараз асвятленне вуліцы 
мінімальнае. На ўсю вуліцу на пачатку 
снежня было толькі 11 (!) дзеючых 
ліхтароў са 124 усталяваных.

А што астатнія?
Астатнія 113 (!) ліхтароў або не 

працуюць, або разбіты. Найбольшая 
частка паламаных ліхтароў на ўчастку 
ад цэнтральнай плошчы да вуліцы 
Валадарскага: каля кулінарыі і г.д. Тут 
ліхтары да трох метраў.

Але пашкоджаны і высокія ліхтары на 
пачатку вуліцы Савецкай — недалёка 

ад санстанцыі і царквы.
Відавочна, што гэта справа мясцовых 

маладых вандалаў. Гэтыя вандалы 
кепска выхаваны ў сям’і, не ведаюць 
пра рэальны кошт ліхтароў і не ўмеюць 
клапаціцца пра грамадскую маёмасць. 
Ды і хутчэй за ўсё знаходзяцца ў палоне 
«зялёнага змія»: ад піва або больш 
моцных напояў.

Падобная сітуацыя была раней і ў 
дзіцячым парку. Але цяпер тут каля 
фантана устаноўлены тры камеры відэа 
назірання. І ліхтары тут не пашкоджаны.

Гэты артыкул датычыцца 
выкарыстання ліхтароў, як было 
запраектавана яшчэ ў 2014 годзе, 
калі думалі жыць лепш і лепш. Але 
зараз сітуацыя змянілася і грошаў на 
сацыяльныя патрэбы і падтрыманне 
інфраструктуры ўсё менш і менш.

То і 11 ліхтароў мо камунальнікі 
могуць палічыць злішнімі і адключыць. 
Дзеля эканоміі. Толькі ці будзе гэта 
правільна? Па тэлебачанню нам 
кажуць пра моцную Беларусь. І яна 
такой і павінна быць. З нармальнай 
дзейнасцю ліхтароў, дарог, клубаў, 
бальніц і г.д. А найперш з эфектыўнай 
дзейнасці мясцовых органаў улады, 
якая абіраецца рэальна грамадзянамі...

Л. Антонаў

У 2014 годзе было зроблена сучаснае асвятленне па вуліцы 
Савецкай у Гарадку. Колькі ж дзеючых ліхтароў на гэтай вуліцы 
засталося праз семь гадоў?..

БЕРАЖЫЦЕ ЛІХТАРЫ! 

В Городокском районе утонул 
70-летний рыбак, сообщили 
корреспонденту БЕЛТА в 
Витебском областном управ-
лении МЧС. Больше повезло 
рыбакам в Лепельском районе.

Трагедия произошла на 
озере Чернясто. Сообщение 
об утонувшем спасателям 
поступило в 10.36. Им 
оказался мужчина 1951 года 
рождения, достали его тело 
из воды работники ОСВОД. 
Подразделения МЧС не 
привлекались.

Сегодня после появления 
первого тонкого льда в 
Витебской области троих 
рыбаков удалось спасти в 
Лепельском районе. Одного 
на озере Щибот достали 
сотрудники МЧС, еще двоих 
тонувших спасли на озере 
Боровно очевидцы. После 
осмотра медиками горе-
рыбаков госпитализировали в 
больницу с предварительным 
диагнозом «общее 
переохлаждение».

МЧС в очередной раз 
напоминает, что выходить на 

тонкий лед смертельно опасно. 
Первые морозы еще не сковали 
водоемы льдом так, чтобы на 
них рыбачить.

belta.by

Рыбак утонул в Городокском районе. Еще трое 
рыбаков в области спаслись.

ПЕРВАЯ ЖЕРТВА 
РЫБАЛКИ

Выстава, якую клуб майстроў «Вытокі» 
філіяла «Гарадоцкі Дом рамёстваў і 
фальклору» прапануе сваім гледачам у 
канцы бягучага года, вылучаецца сваёй 
незвычайнасцю. Напярэдадні выставы 
мы звярнуліся да майстроў з пытаннем: 
«Якія свае творы вы лічыце лепшымі?» 
Як вынік — на выставе прадстаўлены 
творы майстроў клуба, якія на іх думку, 
з’яўляюцца цікавымі гледачу, могуць 
уразіць прыгажосцю, ці нават памерамі.

Звяртаюць на сябе ўвагу вырабы 
Васіля Сіманковіча народнага 
майстра Рэспублікі Беларусь, майстра 
лозапляцення і спіральнага пляцення. 
З 2008 года Сіманковіч В.П.- член 
Беларускага саюза майстроў народнай 
творчасці. У 2016 годзе Сіманковічу В.П. 
прысвоены статус народнага майстра 
Рэспублікі Беларусь.

Майстар плённа займаецца навукова-
даследчай працай па аднаўленню 
архаічных спосабаў пляцення з лазы і 
саломы. Валодае ўменнем пляцення з 
альхі, чаромхі, алешніку, лазы і саломы з 
выкарыстаннем кораня хвойных парод 
дрэў. Распрацаваў уласны аўтарскі стыль 
пляцення вырабаў з выкарыстаннем 
лазовай кары. На аснове мясцовых 

Цудоўная выстава «Лепшыя творы нашых майстроў» пачала 
дзейнічаць у Доме рамёстваў і фальклору.

ЦУДОЎНАЯ  ВЫСТАВА 
ГАРАДОЦКІХ МАЙСТРОЎ  

лакальных традыцый стварыў калекцыі 
кошыкаў з лазы, вырабаў з саломы 
ў тэхніцы спіральнага пляцення і 
саламяных павукоў.

Майстар авалодаў старажытнай 
традыцыйнай тэхнікай спіральнага 
пляцення з выкарыстаннем саломы 
заплеценай лентай з лазы, або з кораня 
сасны. Майстрам створана калекцыя 
спіральных вырабаў па этнаграфічных 
узорах, знойдзеных у экспедыцыях па 
Гарадоцкаму раёну.

Работы майстра адрозніваюцца 
адметным стылем і добрым густам.

«Дрэва жыцця», вырабленае з лазы 
і касічак з лазовай кары прываблівае 
позірк сваімі спакойнымі натуральнымі 
фарбамі, а таксама памерам (1м. 20 см.) 
Вельмі выгадна яго абрамляюць ручнікі 
ў тэхніцы ажурнага ткацтва Марыны 
Гушча і яе вучаніцы Яніны Кліменка 
(Здзесевай) і паясы Наталлі Юшковай (з 
фондаў Гарадоцкага Дома рамёстваў і 
фальклору).

Ажурныя ручнікі, прадстаўленыя на 
выставе, з новай калекцыі майстра. 
Можна ўбачыць на выставе, як сатканыя 
з ільняных нітак (рознай ступені 
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выбеленасці), так із баваўняных 
нітак.

Гушча Марына Леанідаўна — 
народны майстар Рэспублікі 
Беларусь па ткацтву.

Выкананне ручнікоў па 
мясцовым этнаграфічным 
узорам з’яўляецца асноўнай 
асаблівасцю творчасці майстра. 
Кожны знойдзены ўзор 
ткацтва дакладна вывучаны і 
распрацаваны ёю. За час сваёй 
працы Марына Гушча стварыла 
багатую калекцыю тканых 
ручнікоў, асаблівае месца ў якой 
займаюць унікальныя ажурныя 
ручнікі.

Шмат часу Марына 
Леанідаўна аддае 
даследаванню і вывучэнню 
традыцый народных рамёстваў 
Гарадоччыны, асабліва ткацтва. 
Удзельнічала ў этнаграфічных 
экспедыцыях па вёсках раёна, 
сабрала багаты матэрыял, 
унікальную інфармацыю аб 
майстрах, артэфакты, дасканала 
вывучыла тэхналогію ткацтва. 
Засвоіла мноства тэхнік: 
бранае, выбарнае, пераборнае, 
фактурнае, ажурна-фактурнае, 
ажурнае. Адпаведна 
старажытным тканінам фондаў 
Гарадоцкага краязнаўчага музея 
стварыла багатую калекцыю 
ручнікоў. Выкананне ручнікоў 
па мясцовых этнаграфічных 
узорах з’яўляецца асноўнай 
асаблівасцю творчасці майстра. 
Марына Леанідаўна пастаянна 
прымае актыўны ўдзел у 
шматлікіх выставах, конкурсах, 
канферэнцыях, майстар-класах, 
тым самым удасканальвае сваё 
майстэрства.

З вялікай зацікаўленасцю 
і на высокім прафесійным 
узроўні займаецца развіццём 
і папулярызацыяй тэхналогіі 
ткацтва, вядзе работу па 
распаўсюджванню, перадачы 
гэтага віда традыцыйнага 
рамяства вучням. Майстру 
ўласціва імкненне зберагчы 
архаічнасць, багацце і 
ўнікальнасць тэхналогіі 
ажурнага ткацтва, даказаць 
жыццяздольнасць мясцовых 
ткацкіх традыцый.

Упрыгожваюць выставу і 
вытанчаныя падвескі Людмілы 
Гаравой у тэхніцы спіральнага 
пляцення «Дрэва жыцця» і 
«Званочкі».

Гаравая Людміла Генадзьеўна 
— народны майстар Рэспублікі 
Беларусь, майстар выцінанкі і 
спіральнага пляцення. З 2001 
года — член Беларускага саюза 
майстроў народнай творчасці. 
Статус народнага майстра 
атрымала ў 2016 годзе.

Майстар добра засвоіла 
тэхналогію і мясцовыя 
асаблівасці многіх відаў 
мастацкіх рамёстваў. З 1995 
г. займаецца спіральным 

пляценнем. Вучылася ў 
народнага майстра Беларусі 
Адама Краўчука на курсах 
пры АНМЦ. Шмат часу 
Гаравая Л.Г. аддае вывучэнню 
традыцый Гарадоччыны. Цесна 
супрацоўнічае з раённым 
краязнаўчым музеем, сабрала 
багаты этнаграфічны матэрыял 
падчас экспедыцый па раёну. Па 
ўзорах спіральнага пляцення, 
знойдзеным у в. Крошкі 
(Гарадоцкі раён), аўтэнтычна 
аднавіла сеялку і калекцыю 
кублаў, што знаходзяцца ў 
фондах і прадтаўлены вашай 
увазе.

Абапіраючыся на сабраныя 
звесткі, вывучэнне літаратуры 
(Сахута Я.М., Народнае 
мастацтва Беларусі. Мінск: 
«Беларуская энцыклапедыя», 
1997 г.), артыкулы энцыклапедыі 
«Этнаграфія Беларусі», зрабіла 
калекцыю вырабаў спіральнага 
пляцення традыцыйнай 
формы са жгутоў саломы і 
лазовай стужкі, як аскуранай, 
так і неаскуранай. Гэта кублы 
авальнай і круглай формы, 
розныя міскі, збанкі.

Асаблівасць творчасці 
Гаравой Л.Г. — аднаўленне 
ўнікальных традыцый 
пляцення, аўтэнтычнасць 
зробленых вырабаў, здольнасць 
прымяняць традыцыйныя 
элементы ў сучасных вырабах.

Апошнія пяць гадоў 
майстрыха паспяхова працуе 
над калекцыяй жаночых 
упрыгожванняў з элементамі 
спіральнага пляцення з саломы 
і керамікі.

«Дажыначны сноп» 
Гарадоцкага раёна лепшым 
лічыцца не толькі ў Доме 
рамёстваў, але і члены журы 
свята працаўнікоў вёскі 
«Дажынкі — 2021» ў г.п. 
Шуміліна, падчас падвядзення 
вынікаў конкурсу снапоў, 
высока яго ацанілі.

Каравай, што вянчае Гарадоцкі 
дажыначны сноп — гэта вынік 
працы хлебаробаў, сімвал 
жыцця, аснова дабрабыту, 
паказчык гаспадарлівасці.

Хлеб ды соль добрым людзям,
а будзе хлеб — будзе і песня.
Увогуле, снапы Вольгі 

Рэут неаднаразова высока 
ацэнваліся на конкурсах.

Рэут В.Л. валодае ўсімі відамі 
і прыёмамі саломапляцення, 
выконвае аплікацыі саломкай, 
вырабляе саламяных павукоў, 
галаўныя ўборы, упрыгоджванні, 
сухарніцы, скарбонкі, што 
прадстаўлены на выставе і 
шмат іншых рэчаў.Тэматыка 
работ самая разнастайная. 
Вельмі прывабліваюць 
выразныя фігуркі жывёл і 
птушак майстрыхі, зроблена 
вялікая калекцыя саламяных 
лялек. З цікавасцю Вольга 
Леанідаўна займаецца 

вывучэннем народных абрадаў 
і звычаяў беларусаў. Таксама 
майстр добра валодае тэхнікай 
спіральнага пляцення з саломы.

Вялікую работу праводзіць 
Вольга Леанідаўна па 
распаўсюджванню прыёмаў 
рамяства саломапляцення. 
Сваё майстэрства яна з 
вялікай радасцю перадае ўсім 
жадаючым як на занятках 
гуртка, так і падчас правядзення 
майстар-класаў на раённых, 
абласных і рэспубліканскіх 
святях, у час семінараў для 
супрацоўнікаў клубных устаноў 
раена, а для вучняў трэціх і 
чацвёртых класаў кожны год 
у рамках школьнай праграмы 
майстар праводзіць урокі 
саломапляцення. Работа яе 
вучняў — выдатны саламяны 
букет кветак.

Таццяна Міснікава — народны 
майстар Рэспублікі Беларусь, 
майстар вышыўкі.

З 2008 года ўваходзіць у 
склад Беларускага Саюза 
майстроў народнай творчасці. 
Працуе ў філіяле «Гарадоцкі 
Дом рамёставаў і фальклору» 
кіраўніком гуртка вышыўкі.

Аднавіла традыцыйную 
на Гарадоччыне вышыўку 
«перавіць з насцілам». Валодае 
ўсімі відамі вышыўкі (крыжыкам, 
гладдзю, лікавай гладдзю, 
«перавіць з насцілам» і інш.).

На выставе прадстаўлены яе 
ручнікі з «перавіццю з насцілам», 
вышытыя па даматканіне і па 
тканіне фабрычнай вытворчасці.

Позірк прыцягвае калекцыя 
невялікіх гаршкоў і гарлачыкаў 
маладога майстра Ігара Рабцава, 
які толькі пачынае свій творчы 
шлях.

Кацярына Шамардзінава 
прадставіла на выставу клекцыю 
пано з адбіткамі раслін «Ружы» 
«Агрэст», «Бяроза», а таксама 
прыгожую сурвэтніцу і гліняных 
лялек.

Клуб «Вытокі»- гэта сапраўды 
народныя майстры і ўмельцы, 
якія працягваюць аўтэнтычныя 
традыцыі беларускага 
мастацтва.

За годы свайго існавання 
клуб неаднаразова паспяхова 
ўдзельнічаў у раённых, 
абласных і рэспубліканскіх 
выставах, фестывалях і 
конкурсах.

За паслядоўную работу па 
адраджэнню традыцыйных 
рамёстваў майстры клуба 
шматразова былі адзначаны 
ганаровымі граматамі і 
ўзнагародамі.

Прыходзьце на выставу, каб 
судакрануцца з майстэрствам 
нашых лепшых майстроў!

Святлана Хамутоўская, 
кіраўнік клуба майстроў 
«Вытокі» філіяла «Гарадоцкі Дом 
рамёстваў і фальклору»

haradoktour.by

Будынкі і збудаванні былой паштовай станцыі першай 
паловы XIX стагоддзя ў Гарадоцкім раёне прададзены 
на аўкцыёне камітэта "Віцебскаблмаёмасць" амаль 
за Br1,6 тыс., паведамілі карэспандэнту БЕЛТА 
арганізатары таргоў.

Аб'ект з'яўляецца помнікам 
гісторыка-культурнай спад-
чыны, размешчаны ў вёсцы 
Кузьміно на 25-м км аўтадарогі 
мяжа РФ (Езярышча) - Віцебск - 
Гомель - мяжа Украіны. Баланса-
трымальнікам нерухомасці 
з'яўляецца РУП "Віцебскаўтадар", 
якое рэканструявала будынкі 
ў 2010 годзе пад аб'ект 
прыдарожнага сэрвісу.

Цікавасць да будынкаў праявілі 
два пакупнікі. У выніку таргоў 
кошт узняўся больш чым у 10 
разоў, пераможца вызначыўся 
на 23 кроку аўкцыяніста. Ім 
аказаўся мясцовы жыхар, які 
мае намер захаваць сэрвісную 
спецыялізацыю аб'екта.

У склад лота ўключаны тры 
будынкі (былыя станцыйны дом, 
флігель для фурманаў і карэтная) 
1848 пабудовы агульнай 
плошчай амаль 310 кв.м, а 
таксама аб'екты інфраструктуры 
і зямельныя ўчасткі паме-
рам каля 0,3 га. Падчас 
рэканструкцыі, праведзенай 
"Віцебскаўтадарам", станцыйны 
дом пераабсталяваны пад кафэ 
з банкетнай залай на 16 месцаў 
і міні-барам. Былы флігель для 
фурманаў змяніўся пад матэль 
на 5 месцаў з адно-і двухмеснымі 
нумарамі. Акрамя таго, на 
аб'екце прыдарожнага сэрвісу 
арганізаваны гасцёўня стаянка 
для легкавых аўтамабіляў на 
6 машына-месцаў і стаянка 
для грузавога транспарту і 
аўтобусаў. Добраўпарадкавана 
прылеглая тэрыторыя, 
створаны пляцоўкі адпачынку, 
пешаходныя дарожкі, 
арганізавана асвятленне і 
падсветка з выкарыстаннем 

сучасных матэрыялаў.
З 2010 года аб'ект двойчы 

здаваўся ў арэнду. Потым у 2018 
годзе нерухомасць выкупіў 
інвестар, аднак пасля не выканаў 
умовы аўкцыёну. Помнік быў 
вернуты балансатрымальніку і 
паўторна выстаўляўся на таргі ў 
2021 годзе. Адзіная абавязковая 
ўмова продажу засталася 
нязменнай - ажыццяўленне 
прадпрымальніцкай дзейнасці з 
выкарыстаннем нерухомасці.

Паводле слоў начальніка 
ўпраўлення па распараджэнні 
дзяржмаёмасцю камітэта 
"Віцебскаблмаёмасць" Паўла 
Лук'янава, у 2021 годзе на 
продаж выстаўляліся ўсяго 
два такія аб'екты (пасля 
канфіскацыі ў пакупнікоў з-за 
невыканання ўмоў аўкцыёну). 
Як правіла, новыя ўласнікі 
добрасумленна выконваюць 
свае абавязацельствы. Акрамя 
таго, мясцовыя ўлады заўсёды 
гатовы пайсці насустрач 
інвестарам пры наяўнасці 
аб'ектыўных прычын у выпадку 
парушэння тэрмінаў рэалізацыі 
праектаў з выкарыстаннем 
былых камунальных будынкаў і 
збудаванняў.

Усяго з пачатку года на 
аўкцыёнах "Віцебскаблмаё-
масць" прададзена 100 аб'ектаў 
на суму каля Br2,7 млн. Пры 
гэтым захоўваецца тэндэнцыя 
рэалізацыі нерухомасці на таргах 
з устанаўленнем пачатковай 
цаны продажу 1 БВ. Такім чынам 
удалося прыцягнуць новых 
уласнікаў на 59 аб'ектаў, якія не 
выкарыстоўваюцца.

Л. Антонаў
паводле www.belta.by

НОВЫ ГАСПАДАР 
ПАШТОВАЙ 

СТАНЦЫІ

Адпаведна паведамлення 
прэс-службы Віцебскага 
абласнога ўпраўлення МНЗ ў 
вобласці за 24 гадзіны: з 6.00 
7.12 па 6.00 8.12 адбылося 7 
пажараў. Адзін з іх адбыўся ў 
Гарадоцкім раёне.

З Карты аператыўнай 
абстаноўкі за мінулыя суткі 
зразумела, што адбыўся пажар у 
Гарадоцкім раёне. Таксама былі 
чатыры пажара ў г. Віцебску і г. 
Полацку, а яшчэ ў Дубровенскім 

і Браслаўскім раёнах.
На гэтых пажарах была 

знішчана адна і пашкоджаны 
яшчэ тры пабудовы. Але ў 
якім горадзе або раёне гэта 
адбылося і калі, то такой 
інфармацыі няма. Калі ласка, 
калі ведаеце дакладна, дзе 
адбыўся пажар, то паведаміце 
рэдакцыі ў ВК, АК ці Фэйсбуку 
або па тэл. +375296723842 
(Тэлеграм).

Раней аператыўная 

інфармацыя падмацоўвалася 
данымі аб тым у якім 
населеным пункце, калі і якія 
наступствы пажару. Цяпер 
такая інфармацыя на сайце не 
падаецца.

Між тым у іншых абласцях 
стыль падачы аператыўнай 
інфармацыі за суткі захаваўся. 
Так выглядае інфо з Гродненскага 
абласнога ўпраўлення МНЗ, дзе 
паведамляееца пра пажары і 
наступствы ў розных раёнах 
вобласці.

Л. Антонаў

У Гарадоцкім раёне адбыўся чарговы пажар.

ЧАРГОВЫ ПАЖАР

Яшчэ на пачатку тыдня 
мы паведамлялі пра рэзкае 
пахаладанне ў ноч з аўторка 
на сераду. І гэта адбылося 
вельмі рэзка. На метэастанцыі 
ў г. п. Езярышча зафіксавалі, 
што раніцай 8 снежня пабіты 
тэмпературны рэкорд. Тут 
слупок тэрмометра ў гэты дзень 
паказаў мінус 23,5 градусы. 
Апошняя мінімальная адзнака 
менавіта гэтай даты -- 8 снежня 
-- была зафіксаваная ў 2001г.— 
мінус 18,9 0С. Па словах 
начальніка метэастанцыі 
Езярышча Т.П. Кірэева, як 
піша «Гарадоцкі веснік», 
абсалютны мінімум снежня быў 
зафіксаваны 31.12.1978 г. Тады 
слупок тэрмометра апусціўся 
да мінус 38,6 градусаў. Таму 
нездарма Гарадоцкі раён часта 
называюць «полюсам холада» і 
гэта апраўдана.

Моцны мароз прывёў да 
стварэння першага тонкага 
лёду, але гэта не спыніла 
адчайных рыбаловаў, які 
паспяшалі на лёд. Гэта прывяло 

да трагедыі на возеры Чарняста, 
дзе патануў 70-гадовы рыбак.

Сёння «Гарадоцкі веснік» 
паведаміў рашэнні Гарадоцкага 
раённага выканаўчага камітэту

«Аб забароне выхаду на лёд» 
ад 6 снежня 2021 г. № 371р г.. 
У гэтым рашэнні правільныя 
пазіцыі па дзейнасці уладаў 
пад час ледаставу і ў перыяд 
інтэнсіўнага раставання 
і разбурэння лёду. Гэтае 
распараджэнне ўступае ў сілу 
з моманту яго публікацыі ў 
раённай газеце «Гарадоцкі 
веснік» і размяшчэння яго на 
афіцыйным Інтэрнет-сайце 
райвыканкама. Глядзіце яго тут: 
gorodok.vitebsk-region.gov.by/
ru/norma_pravo-ru/

Толькі грамадзяне найперш 
самі павінны разумець разыку 
тонкага лёду і не бегчы на першы 
лёд, пакуль ён не дасягне 7 
сантыметраў. Лепш устрымацца 
ад свайго разыкоўнага «хобі», 
каб не мець трагічнае здарэнне 
пры траплянні на тонкі лёд.

Л. Антонаў

У Езярышчы зафіксаваны рэкордны мароз, а ў 
раёне забаронены выхад на тонкі лёд.

РЭКОРДНЫ МАРОЗ 
І ЗАБАРОНА
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РАСПАД СССР

8 сьнежня 1991 году кіраўнікі Расеі, Украіны і 
Беларусі ў Белавескай пушчы падпісалі заяву, 
у якой канстатавалі, што СССР «спыняе сваё 
існаваньне», і абвясьцілі пра ўтварэньне СНД. Палі-
тычны аглядальнік Свабоды Валер Карбалевіч 
падсумоўвае прамінулыя 30 гадоў.

Заключэньне Белавескіх па-
гадненьняў насельніцтва былога 
Савецкага Саюзу ўспрыняло 
амаль абыякава. Мала хто 
разумеў гістарычнасьць таго, 
што адбылося. Некалькі палі-
тыкаў сабраліся ў пушчы і 
прынялі яшчэ адзін дакумэнт. 
Колькі іх ужо прымалі падчас 
гарбачоўскай перабудовы! 
Памянялі назву, замест СССР 
цяпер краіна будзе называцца 
Садружнасьць Незалежных 
Дзяржаў (СНД). Усяго толькі. 
Цікава, што і самі «пушчысты» 
да канца не разумелі, што 
пачынаецца новая эпоха. 
Лішні раз спраўдзіўся вядомы 
радок, што вялікае бачыцца на 
адлегласьці.

Выснова 1: канец СССР быў 
прадвырашаны

З пачаткам гарбачоўскай 

«перабудовы» распад СССР быў 
прадвырашаны. Лёс Савецкага 
Саюзу аказаўся неаддзельны 
ад лёсу рэжыму. Немагчыма, 
зьдзяйсьняючы лібэралізацыю, 
паслабленьне таталітарнай 
сыстэмы, адначасова 
спрабаваць спыніць працэс 
нацыянальнага і рэгіянальнага 
сэпаратызму.

Невыпадкова асноўнай удар-
най сілай, якая разгайдала, а 
затым і разламала таталітарны 
рэжым у СССР, былі нацыяналь-
ныя рухі, народныя франты.

Спробы стварыць «дэмакра-
тычны абноўлены СССР», 
дэман-таваўшы камуністычны 
рэжым, захаваць Саюз, 
пацярпелі правал. Занадта 
жорстка былі змацаваныя 
імпэрыя і камуністычная 
сыстэма, каб аддзяліць адну 

ад аднае. Магчымы быў 
альбо імпэрскі, таталітарны 
Савецкі Саюз, або, як вынік 
дэмакратызацыі, — падзел 
яго на шэраг самастойных 
дзяржаў. І ўсе спробы спыніць 
гэты працэс заканамерна 
праваліліся.

Не дапамог рэфэрэндум 
17 сакавіка 1991 году з хітра 
пастаўленым пытаньнем, 
а дзяржаўны пераварот 19 
жніўня (ГКЧП) таго ж году толькі 
прысьпешыў крах СССР.

Дарэчы, распад сацыялістыч-
ных Югаславіі і Чэхаславаччыны 
лішні раз пацьвярджае гэтую 
заканамернасьць.

Адразу пасьля падзелу СССР 
на незалежныя дзяржавы 
шмат пісалі, што дзіва, як такая 
«геапалітычная катастрофа» 
завяршылася мірным, 
цывілізаваным разводам. Вось, 
напрыклад, распаду Югаславіі 
спадарожнічала доўгая, 
крывавая грамадзянская вайна, 
у якую давялося ўмяшацца 
сусьветнай супольнасьці, каб 
нарэшце спыніць яе.

Хоць, строга кажучы, 
дэмантаж СССР быў не зусім 
мірны. Можна ўзгадаць 
армяна-азэрбайджанскую 
вайну за Нагорны Карабах, 
грамадзянскія войны ў 
Таджыкістане, Грузіі, Малдове. 
Аднак даволі хутка іх удалося 
замарозіць.

Выснова 2: распад СССР 
працягваецца, Расея 
імкнецца перайграць 
гісторыю

Але цяпер, пасьля 30 год ад 
той падзеі, становіцца больш 
зразумела, што распад СССР 
— ня як юрыдычны акт, а 
як гістарычны працэс — ня 
скончыўся, ён працягваецца. 
У 2008 годзе адбылася вайна 

паміж Расеяй і Грузіяй. Вось 
год таму адбылася другая 
Карабаская вайна паміж 
Азэрбайджанам і Армэніяй.

Але самай галоўнай 
прыкметай зацягнутага распаду 
СССР стала вайна Расеі супраць 
Украіны, захоп Расеяй Крыму 
і Данбасу. Сацыялягічныя 
апытаньні паказваюць, што 
РФ — адзіная постсавецкая 
краіна, у якой большасьць 
насельніцтва ацэньвае 
распад СССР адмоўна. Ва ўсіх 
іншых постсавецкіх краінах 
стаўленьне да гэтай падзеі 
станоўчае. І цяпер кіраўніцтва 
Расеі імкнецца перайграць 
гісторыю, як футбольны матч, 
адкруціць час назад і калі не 
аднавіць поўнасьцю СССР, то 
хоць бы ўсталяваць кантроль 
над прасторай былога Саюзу.

Сёньня гэтая палітыка 
РФ выліваецца ў стратэгію 
пэрманэнтнага напружваньня 
Захаду. Напрыклад, з гэтай 
мэтай Расея пэрыядычна 
разьмяшчае свае войскі на 
мяжы з Украінай. Дарэчы, 
мігранцкі крызіс, арганізаваны 
беларускім кіраўніцтвам, добра 
ўпісваецца ў гэтую стратэгію.

Выснова 3: большасьць 
постсавецкіх краінаў 
правалілі мадэрнізацыю

Другі важны момант з нагоды 
гэтага юбілею. Відавочна, 
што савецкая сыстэма — 
тупіковая лінія гістарычнага 
працэсу. Пасьля краху СССР 
усе постсавецкія краіны 
атрымалі шанец выйсьці з 
тупіку і, скінуўшы савецкія 
ланцугі, зрабіць рывок у сваім 
разьвіцьці.

Аднак цяпер, пасьля 30 
гадоў самастойнага жыцьця, 
можна зрабіць выснову, 
што скарысталіся ў поўнай 

меры гэтым шанцам толькі 
краіны Балтыі. Усе астатнія 
постсавецкія дзяржавы свае 
мадэрнізацыйныя праекты 
правалілі. Каб разумець, што 
я маю на ўвазе, прапаную 
параўнаць іх з Кітаем. КНР за 30 
гадоў зрабіла вялізны скачок у 
сваім разьвіцьці, ацэнены ўсім 
сьветам, стала паўнавартаснай 
звышдзяржавай. У гэтым 
сэнсе вынікі разьвіцьця 
постсавецкіх краін, скажам 
так, ня ўражваюць. Прычым 
гэта тычыцца як тых краін, 
якія правялі рынкавыя 
рэформы, так і тых, дзе дамінуе 
дзяржаўны сэктар (Беларусь), 
як тых, дзе ўсталявалася 
дэмакратыя, так і дзяржаў з 
аўтарытарнымі рэжымамі. 
Чаму так атрымалася, пытаньне 
асобнай дыскусіі.

Выснова 4: беларуская 
дзяржаўнасьць стала 
пабочным прадуктам 
будаўніцтва аўтарытарнага 
рэжыму

У канцы коратка пра 
Беларусь. Апошні год асабліва 
ярка паказаў, што будаўніцтва 
беларускай дзяржаўнасьці 
стала пабочным прадуктам 
будаўніцтва аўтарытарнага 
рэжыму Лукашэнкі. Гэты 
тэзіс вельмі добра ілюструе 
нядаўняя заява міністра 
замежных спраў Уладзімера 
Макея, што пагроза існаваньню 
дзейнага рэжыму ад заходняга 
санкцыйнага ціску азначае 
пагрозу страты незалежнасьці 
Беларусі. Аказалася, што 
ўладныя органы — гэта 
не інстытуты дзяржавы, а 
структуры, створаныя для 
абароны рэжыму. Такі вынік 
30-гадовага існаваньня.

Валер Карбалевіч
“Радыё Свабода”

РАСЕЯ ІМКНЕЦЦА ПЕРАЙГРАЦЬ ГІСТОРЫЮ. 
ЧАТЫРЫ ВЫСНОВЫ ДА 30-ГОДЗЬДЗЯ РАСПАДУ СССР

«Своим заявлением Макей еще больше убедил 
Запад, что главная угроза независимости 
Беларуси – это сегодняшняя белорусская власть». 
Политолог Валерий Карбалевич — о важных 
событиях последних дней: заявление Макея, 
контрсанкции, Саммит ЕАЭС.

Заявление Макея
3 декабря министр 

иностранных дел Беларуси 
Владимир Макей в интервью 
телеканалу «Беларусь 1» сделал 
заявление, взбудоражившее 
общественность. Он сказал: 
«Беларусь рискует потерять 
государственность, если 
санкционное давление будет 
продолжаться. Хотя мы 
сделаем все, чтобы такого не 
случилось. А Европейский 
союз навсегда потеряет 
Беларусь. И я думаю, что это 
абсолютно не в интересах 
Европы».

Стенограмма интервью была 
опубликована на сайте МИД. 
Из чего следует, что это не 
случайно вырвавшаяся фраза, 
а программное заявление.

Утверждение министра 
выглядит удивительным 
по своей откровенности. 
Такой своеобразный шедевр 
политической мысли 
нынешней власти. В переводе 

на понятный язык его можно 
прочитать так.

Во-первых, независимость 
Беларуси для правящего 
режима не является 
ценностью, и он готов 
сдать ее при каких-то 
обстоятельствах. Белорусская 
государственность — 
это побочный продукт 
строительства авторитарного 
режима.

Выяснилось, что нынешние 
властные органы — это не 
институты государства, а 
структуры, созданные для 
защиты режима. Оказавшись 
перед выбором — отдать 
власть народу или России 
— белорусское руководство 
выберет второй вариант.

Во-вторых, сближение с 
Россией, усиление интеграции 
действительно угрожает 
суверенитету Беларуси. А 
ведь Лукашенко до сих пор 
это категорически отрицал, 
уверяя, что независимость 

нашего государства 
незыблема. А Макей теперь 
это признает, разрушив все 
официозное благолепие. 
Получается, что 30 лет 
независимости Беларуси были 
впустую?

В-третьих, из заявления 
Макея следует, что 
независимость Беларуси для 
Запада должна быть более 
важна, чем для политического 
руководства Беларуси. И этим 
Европу можно шантажировать. 
Дескать, если будете вводить 
санкции, то назло ЕС мы 
сдадим независимость, 
объединимся с Россией.

Но дело в том, что в 
результате последних 
действий официального 
Минска (угроза воевать с 
Украиной, признание Крыма 
российским) Запад все меньше 
считает Беларусь независимой 
страной. Особенно это 
касается военного аспекта.

В итоге своим заявлением 
Макей еще больше убедил 
Запад, что главная угроза 
независимости Беларуси — 
это сегодняшняя белорусская 
власть.

Контрсанкции
6 декабря белорусское 

правительство, реагируя на 
западные санкции, приняло 
меры в ответ. Так сказать, 
контрсанкции.

Из той воинственной 
риторики, которая звучала 
накануне, можно было 
ожидать, что эти ответные 
санкции будут очень 
жесткими, коснутся западных 
компаний в Беларуси.

Лукашенко даже угрожал 
перекрыть газопровод, 
транзит грузов. Но в итоге 
все получилось достаточно 
скромно. Постановлением 
правительства запрещен 
импорт продуктов питания из 
европейских стран.

У властей хватило здравого 
смысла, условно говоря, не 
стрелять себе в ногу. Что уже 
само по себе удивляет.

Вряд ли эта мера нанесет 
большой урон экономике 
ЕС. Потому что белорусский 
рынок небольшой.

Если говорить о 
последствиях, то это вызовет 
рост цен в Беларуси на 
продукты питания. Потому 
что придется покупать их 
в других, неевропейских 
странах. Что дороже и, скорее 
всего, отрицательно скажется 

на качестве продукции.
Постановлением пра-

вительства вводятся 
специальные квоты для 
критически важного 
импорта. А там, где вводятся 
эксклюзивные квоты, всегда 
расширяется поле для 
коррупции.

Важно обратить внимание, 
что Россия ввела запрет на 
импорт продовольствия из ЕС 
в 2014 году. Беларусь тогда не 
пошла вслед за союзником. В 
итоге через нашу территорию 
в РФ начала поступать 
контрабанда европейского 
продовольствия. Что 
породило легенды о 
белорусских креветках и сыре 
пармезан.

Теперь Беларусь приняла те 
же меры, что и Россия семь 
лет назад. Такой очередной 
жест лояльности в сторону 
Москвы. Станет ли это 
ударом по контрабанде? Не 
факт. Ибо, как отмечалось, 
правительство сохраняет за 
собой право выдавать квоты 
на импорт некоторых товаров. 
Что оставляет возможность 
сохранения серых схем в 
торговле с Россией.

ШЕДЕВР ПОЛИТИЧЕСКОЙ МЫСЛИ
АНАЛІТЫКА
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РАСІЯ - БЕЛАРУСЬ

ДВА ПОГЛЯДЫ

«Наша Ніва» параўнала дзве версіі 
падзей: ад польскіх спецслужб і 
беларускіх уладаў.

Палякі: ў гэты дзень працаваў 
дыспетчар Алег Галегаў. Каля 9:00 
універсальнага часу (12:00 па Мінску) у 
залу кантролю палётаў зайшоў кіраўнік 
«Белаэранавігацыі» Леанід Чуро і чалавек, 
якога ў Польшчы назвалі супрацоўнікам 
спецслужбаў. Пасля гэтага Чуро сышоў.

Мужчына праінфармаваў дыспетчараў, 
што на борце самалёта Ryanair знахо-
дзіцца бомба, і ён павінен сесці ў Мінску.

Вось што распавялі прадстаўнікі 
беларускага Дэпартамента па авіяцыі:

у 12.30 па беларускім часе самалёт 
увайшоў у беларускую паветраную 
прастору, а ў 12.31 дыспетчар паведаміў 
пілотам пра бомбу.

«У нас ёсць інфармацыя ад сакрэтных 
службаў, што ў вас на борце бомба. 
Гэтая бомба можа быць актываваная 
над Вільняй», — кажа дыспетчар у 12.31. 
Расшыфроўку перамоваў Дэпартамент 
па авіяцыі апублікаваў на сваім сайце.

Польскія спецслужбы сцвярджаюць, 
што былі прынятыя меры для таго, 

каб размовы з рэйсам не былі чутныя 
ў іншых самалётах. Пры гэтым нібыта 
абслугоўваннем рэйса займаўся адзін 
дыспетчар пад кантролем спецслужбіста. 
У роліку гаворыцца, што мужчына 
звязваўся па тэлефоне з чалавекам, якога 
называў Андрэй Анатолевіч.

Дыспетчар паведаміў пілоту, што 
ліст з пагрозамі аб бомбе прыйшоў у 
аэрапорты некалькіх краін. Таксама ён 
парэкамендаваў самалёту сесці ў Мінску. 
Пілот удакладніў: хто рэкамендуе сесці 
ў Мінску? Кампанія, аэрапорт вылету, 
аэрапорт прылёту?

Дыспетчар кажа: гэта наша рэкамен-
дацыя.

У гэтым моманце палякі настойваюць: 
дыспетчару падказваў той самы таямнічы 
афіцэр. У якасці доказу прыводзіцца 
кавалак аўдыя, дзе мужчына на рускай 
мове падказвае падчас перамоваў 
дыспетчара і пілота.

Пасля ў расшыфроўцы перамоваў, 
апублікаванай беларускім бокам, пілот 
удакладняе пра код небяспекі: зялёны, 
жоўты, аранжавы, чырвоны?

Дыспетчар адказвае: код чырвоны.

На аўдыязапісе палякаў чуваць, як 
дыспетчар перакладае невядомаму 
пытанне пілота на рускую мову. Невядомы 
кажа: «Скажы, код чырвоны».

Пасля гэтага пілот разварочвае 
самалёт для пасадкі ў Мінску. Да выхаду 
з беларускай паветранай прасторы 
заставалася дзве хвіліны палёту. 
Пасля гэтага, сцвярджаюць палякі, 
той невядомы мужчына, якога яны 
называюць афіцэрам КДБ, пакінуў залу 
кантролю палётаў.

Таксама палякі звяртаюць увагу, што ліст 
аб бомбе аэрапорты Вільні, Афін, Сафіі, 
Бухарэста і Кіева атрымалі ў перыяд з 9.25 
да 09.34 універсальнага часу (з 12.25 да 
12.34 па Мінску), а ў аэрапорт Мінска яно 
паступіла толькі ў 09.56 універсальнага 
часу — у 12.56 па Мінску, ужо пасля таго, 
як дыспетчар распавёў пра бомбу пілоту.

Таксама беларускі бок заяўляў, што ліст 
пра бомбу прыйшоў ад салдат ХАМАС. 
Вось толькі пазней ХАМАС афіцыйна 
абверг сваю датычнасць да «мініравання».

А кампанія Proton Technologies, 
якая прадстаўляе паслугі абароненай 
электроннай пошты, афіцыйна 
пацвердзіла, што ліст з пагрозай, на 
які спасылаліся ўлады Беларусі, быў 
адпраўлены праз 24 хвіліны пасля таго, 
як аб мініраванні паведамілі капітану 
паветранага судна.

Nashaniva.com

Саммит ЕАЭС
10 декабря состоялось 

заседание Высшего Евразийского 
экономического совета в режиме 
видеоконференции. В повестке дня 
достаточно рутинные вопросы.

Но в выступлении Лукашенко было 
два интересных момента. Прежде 
всего, он демонизировал Запад и 
пытался побудить лидеров ЕАЭС 
придать деятельности этого союза 
антизападную направленность.

А еще заявил: «Мы обладаем 
информацией, что уже и в ваши 
министерства иностранных дел 
пошли визитеры из западных стран 
и Соединенных Штатов Америки, 
уговаривая вас подключиться к 
давлению на Беларусь... Вас будут 
душить, настраивая против Беларуси, 
чтобы вы подключились к этим 
санкциям против нашей страны».

Информация интересная. То есть 
Запад не ограничился введением 
санкций, а пытается организовать 
полномасштабную блокаду Беларуси, 
воздействуя на другие государства, 
которые тесно сотрудничают с нашей 
страной. Это с одной стороны.

А с другой стороны, выяснилось, что 
США выдали лицензию Белорусской 
калийной компании до 1 апреля 
2022 года. И Литва не собирается 
блокировать транзит белорусского 
калия через свои порты. Такие 
своеобразные санкции.

Валерий Карбалевич
Свободные новости плюс

Днямі стала вядома, што былы авіядыспетчар «Белаэранаві-
гацыі» Алег Галегаў, які пакінуў Беларусь, прызнаўся, што ён пад 
наглядам афіцэра КДБ вёў перамовы з самалётам Ryanair, якім 
ляцеў Раман Пратасевіч з Афін у Вільню. А 10 снежня Польшча 
агучыла некаторыя дэталі гэтай гісторыі.

САМАЛЁТ З ПРАТАСЕВІЧАМ 
ДАПАМАГАЎ САДЖАЦЬ АФІЦЭР КДБ?

На минувшей неделе прокремлевские медиа резко активизи-
ровались по теме вооруженных конфликтов в нашем регионе.

РОССИЙСКАЯ ПРОПАГАНДА 
ГОТОВИТ БЕЛОРУСОВ К ВОЙНЕ?

— Главной причиной миграционного 
кризиса является желание определенной 
части американских, а в большей степени 
британских элит, спровоцировать войну 
против Республики Беларусь, Союзного 
государства и в конечном итоге против 
Российской Федерации. Конфликт на 
польско-белорусской границе является 
частью этой мозаики, — вещает на Sput-
nik Беларусь российский политический 
эксперт Владимир Киреев.

Серьезно? Спровоцировать войну 
против России, которая обладает 
ядерным оружием? Или Беларуси, за 
которую Кремль неизбежно вступится? 
Да даже Александр Лукашенко уверен, 
что враги «сюда никогда не сунутся».

Однако Sputnik муссирует тезис о 
предстоящем вторжении Запада по 
полной программе. Небезызвестный 
Гоблин утверждает, что «мы стоим на 
пороге войны России и Запада». Еще 
одним ретранслятором методички 
работает Ростислав Ищенко: «Запад 
приложит максимум усилий, чтобы 
мигрантский кризис на границе Беларуси 

с Польшей перерос в вооруженный 
конфликт и даже в войну».

Тот же нарратив распространяется 
через другие подконтрольные Москве 
медиа, в том числе телеграм-каналы. В 
частности, Мадуро — не дура пишет:

«Под шум в европейских СМИ, 
Польша двигает к границам Белоруссии 
и Калининградской области свои 
военные подразделения. В тоже время 
Украина, разыгрывает свой сценарий 
истерии связанный с „агрессией России 
и Донбасса“ и тоже двигает войска 
к границам России и Белоруссии. 
Вероятность полномасштабного 
конфликта по всей ЛБС — поднялась до 
максимальных значений.

Все что происходит не что иное как 
попытка военных провокаций. И не 
важно, где они произойдут — на Украине, 
на границе Белоруссии и Польши. 
Главное результат — спровоцировать 
Россию на ответные действия, подчеркну 
— не слова, а действия».

Порой «политруки» ухитряются 
заблудиться в трех соснах. Так, писатель 

Вячеслав Бондаренко посредством 
Телескопа разоблачает коварные 
планы Запада относительно военного 
конфликта:

«Программа-минимум всего, что 
происходит на восточноевропейском 
театре тихих военных действий в 2020–
2021 годах — это демонтаж современной 
Белоруссии, программа-максимум — 
демонтаж России. И Польша здесь играет 
роль извечного антирусского тарана, за 
которым стоит остальная Европа...»

А буквально несколькими абзацами 
ниже он же сообщает нечто обратное:

«Cтарой Европе военный конфликт 
с Россией и Белоруссией абсолютно 
не нужен. И в этом смысле Польша 
для Европы — токсичное, откровенно 
опасное государство».

Так Европа использует Польшу в 
качестве тарана для провоцирования 
войны или Европе «военный конфликт 
абсолютно не нужен»? Получается, что 
Бондаренко противоречит сам себе.

Складывается впечатление, что Кремль 
готовится к войне, но при этом проводит 
превентивную пропагандистскую 
работу, чтобы обвинить в развязывании 
вооруженного конфликта Запад. Если 
боевые действия начнутся, то можно 
будет попытаться свалить вину с больной 
головы на здоровую.

Впрочем некоторые кремлевские 
политологи высказываются значительно 
откровеннее. В интервью Украине.Ру 
Сергей Марков вслед за Владиславом 
Сурковым подводит идеологическую 
базу под предстоящее вторжение 
(правда, не в Беларусь):

«Россия не будет вводить войска на 
территорию Украины против Украины. 
Она может ввести войска только в 
качестве помощи тем гражданам 
Украины, которые выступят против 
марионеточного предательского 
антиукраинского режима, пришедшего к 
власти в 2014 году.

Есть четкая формула Владимира 
Путина, что граждане Украины лишены 
возможности легальным способом 
сформировать правительство, которое 
отвечало бы их чаяниям. Из этого мы 
можем сделать вывод, что украинским 
гражданам придется сделать это 
формально нелегальным способом, 
возможно, с помощью братского народа 
России, который окажет ей эту помощь 
в разных формах — газ по сниженным 
ценам, ликвидация нацистских 
подразделений, которые представляют 
угрозу.

Речь идет не о войне с Украиной 
или оккупации Украины, а о спасении 
украинского народа и об освобождении 
Украины от оккупации.

С моей точки зрения было бы 
правильно разделение Украины. Запад 
Украины из-за электоральной поддержки 
неонацистских партий должен быть 
лишен права быть частью России, пусть 
остается где-нибудь с Польшей. Люди 
на Юго-Востоке это право заслужили, и 
было бы правильно присоединить их к 
России».

Вот так, ни больше и ни меньше. Конечно, 
фантазии Маркова не обязательно будут 
реализованы, но угроза этого существует.

Так или иначе, кремлевская пропаганда 
ведет артподготовку к будущей войне. 
Возможно, артподготовкой всё и 
ограничится. Однако это очень опасная 
риторика, которая при неудачном 
стечении обстоятельств сама по себе 
может сыграть роль детонатора во 
взрывоопасной ситуации.

Легкость, с которой «политруки» 
говорят о войне, вызывает желание 
для профилактики отправить их в зону 
реальных боевых действий (например, 
куда-нибудь в Африку). Может быть, это 
отбило бы у условных «марковых» охоту 
исполнять роль «поджигателей».

Михаил Брошин
gazetaby.info
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